
Ročník 12, číslo 5 14. listopadu 2014

Zveme Vás
8. 11. – 19. 12.

Učíme se hrou III
Amfík Bukovina 

více na str. 7

Neděle 16. listopadu
Popovská hvězda

aneb Nevaž se – odvaž se
„Soutěží celá rodina“

KD, od 16 hod.
Více na str. 5

Pondělí 17. listopadu
Odpoledne pro ženy

s velkou módní přehlídkou
Butique HAPPY MODE

Dámská a těhotenská móda MARA FASHION
Šperky a bižuterie

Derflanská pražírna kávy
Vyhodnocení soutěže Pěkná dýně v dědině

Vstupné 20 Kč, KD, 15 hod.

Sobota 22. listopadu
Kateřinská zábava

hraje kapela VACEK BAND
zvěřinové speciality

věcná i zvěřinová tombola
KD, od 20 hod.

(od 15 do 17 hod v bufetu KD prodej jídel 
do přinesených nádob, případně 

možnost konzumace přímo na místě)

Pátek 5. prosince
Mikulášská nadílka

Za pomoci členů SPOT Slunéčko 
bude opět u obecního úřadu nadělovat 

Mikuláš a andělé, ale také zlobit čerti, 
hořet pekelný oheň a podávat se nebeský 

čaj a čertovský nápoj. 
u OÚ, od 17 hod.

Neděle 7. prosince
Mikulášský karneval

Soubor Popovjánek pro své kamarády 
i ostatní děti připravuje veselé karnevalové 

rejdění plné písniček, 
soutěží a sladkých odměn.

Nebude chybět ani tombola a pro hodné 
děti mikulášské nadělování.

Občerstvení zajištěno, vstupné 20 Kč
KD, od 15 hod.

Hody 2014
Jak už je tradicí, i letos proběhly první říjnový víkend v Popovicích slovácké hody 

s právem. Pojďme se ještě ohlédnout zpátky a zhodnotit, jaké ty letošní byly.
Co se týká hodových příprav, bylo to jako každý rok, něco šlo líp a něco zase hůř. 

Kandidáty na stárky letos nemusel nikdo pracně přemlouvat a výrazným způsobem 
omlazená hodová chasa se na zkouškách snažila zpívat i tančit. Pokračování na str. 11

Další zasedání zastupitelstva obce 
se uskuteční 22. prosince 2014 
v 19 hodin na obecním úřadě.

Vážení spoluobčané, 
volby do zastupitelstva obce, které se konaly na začátku října tohoto roku, byly v mno-

ha obcích či městech důvodem svárů, pomluv, intrik a zlých slov nejenom mezi kandi-
dujícími  stranami  a  kandidáty,  ale  často  se  přenášely  i  na  obyvatele  těchto  obcí.  Nás 
se tento trend zatím naštěstí netýkal. Jak jsme předeslali, dvě kandidátky registrované 
v naší obci, nebyly v žádném případě opoziční. Jednalo se o dvanáct lidí, kteří projevili 
vůli a ochotu pracovat pro naši obec. Pokud by to zákon dovoloval, mohli být tito lidé 
na jedné kandidátce. Dalo by se říci, a možná to tak někteří lidé i pojali, že k volbám ani 
nebylo třeba chodit. Ale v životě vždycky existuje několik možností. Vždycky je možnost 
se rozhodnout. Vždycky máte možnost něco změnit. Více než 56 % voličů naší obce si vy-
bralo možnost ovlivnit sestavení příštího zastupitelstva. Děkuji všem za důvěru, za pod-
poru, kterou jste mi, nejenom při volbách, projevili. Děkuji Vám za pocit, že má dosavad-
ní práce a snaha byla účelná a lidem prospěšná. Nikdy jsem funkci starosty nebrala jako 
post, který by člověka vynesl do výše, ze které by zhlížel, čerpal z výhod a byl nadřazeným 
ostatním občanům. Právě naopak, jsem přesvědčená, že starosta by měl být ten, kdo by 
měl mluvit s lidmi, řešit jejich problémy a být jim nablízku. Starosta je od slova starat se. 
Někdy je těch starostí opravdu nad hlavu a s přibývajícími léty energie ubývá. Ale energii 
čerpám z radosti jiných z vydařené akce, z úspěšně zakončeného projektu. Za projeve-
nou důvěru děkuji také všem zastupitelům, kteří mne jednohlasně opět postavili do čela 
naší  obce.  Věřím,  že  budeme  spolupracovat  tak,  abychom  z  naší  obce  vytvořili  pěkné 
a příjemné místo pro život. Místo, kde se budou lidé rádi setkávat, zapojovat se do dění 
v obci i do jejího dalšího rozvoje. Doufám, že se vždy budeme snažit najít tu správnou 
cestu, která bude přínosem pro obec i její obyvatele. Novému zastupitelstvu přeji pevné 
nervy, správná rozhodnutí a spoustu energie do práce ve volebním období 2014 – 2018. 
Všem občanům přeji, abychom našli společnou řeč, abychom se všichni snažili o to, aby 
Popovice byly lepší, krásnější a aby se v nich dobře žilo. 

  Jitka Nováková, starostka obce
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Zveme Vás
Neděle 14. prosince

Senior klub
KD – přísálí, od 15 hod.

Neděle 14. prosince
Ježíškova dílna

Tradiční tvůrčí dílničky, 
nové techniky a výrobky.

Vstupné 20,- Kč
KD, od 15 hod. 

Středa 17. prosince
Vánoční akademie ZŠ

Vystoupení dětí z MŠ, ZŠ, 
školní družiny a Popovjánku.

KD, od 15.30 hod.

Pátek 19. prosince
Hraní a spaní se Zimní paní

Místní knihovna připravila pro všechny 
hravé zájemce a zejména pravidelné 
účastníky Turnaje v pexesu změnu! 
Bližší informace hledejte nejpozději  

1. prosince na webových stránkách obce 
nebo na www.knihovnapopovice.cz !

Neděle 21. prosince
Vánoční zpívání u vánočního stromu

U OÚ, od 16.30 hod.

Pátek 26. prosince
Štěpánská zábava
se skupinou ZZ Bar

KD, od 20 hod.

Pondělí 29. prosince
Člověče, nezlob se

Na adrenalinový turnaj a nejen na něj 
zve dospěláky od 18 do 99 let

Hopsák Popovice.
Přihlášky na mail: obec@popovice.cz 

KD, od 18 hod. 

Středa 31. prosince
Setkání u hrušky

Neformální, neorganizované - ale věříme, že 
srdečné - silvestrovské setkání „Popovjanů“. 

u hrušky, v 15 hod

Ze zasedání zastupitelstva obce
Dne 3. listopadu 2014 se uskutečnilo ustavující zasedání zastupitelstva obce, kde 

se po volbách poprvé sešli nově zvolení zastupitelé. Na tomto zasedání bylo přijato 
toto usnesení:

Zastupitelstvo obce Popovice
1. určuje ověřovateli zápisu Stanislava Sedláčka a Zdeňka Kočíře, zapisovatelkou 

Moniku Lykovou a do návrhové komise volí Janu Bárovou a Ivo Hornu
2. schvaluje program ustavujícího zasedání
3. schvaluje zvolení dvou místostarostů
4. určuje v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, že pro výkon funkce 

starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn
5. volí starostkou obce Jitku Novákovou
6. volí místostarostou, který zastupuje starostku obce v době její nepřítomnosti 

a v době, kdy starostka obce nevykonává funkci, pana Františka Bajaju
7. volí do funkce druhého místostarosty paní Janu Nedělovou
8. zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné
9. volí předsedou finančního výboru Radomíra Malinu
10. volí předsedou kontrolního výboru pana Ivo Hornu
11. volí členy kontrolního výboru Janu Bárovou a Pavla Šáchu
12. volí členy finančního výboru Blanku Malinovou a Hanu Vaculíkovou
13. schvaluje zřízení Komise pro výstavbu a územní plánování a předsedou této 

komise určuje pana Františka Vlka
14. schvaluje zřízení Komise sociálně zdravotní a předsedou této komise určuje 

pana Romana Kunovjánka
15. schvaluje zřízení Komise pro výchovu a vzdělávání, sport a kulturu a předse-

dou této komise určuje pana Romana Mikulčíka
16. schvaluje zřízení Komise pro památky a historii obce a předsedou této komise 

určuje pana Zdeňka Kočíře
17. stanovuje odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce 

a současně předsedy komise, do které je zvolen, ve výši 1.070,- Kč měsíčně, odměna 
bude poskytována ode dne přijetí tohoto usnesení

18. stanovuje odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce 
a současně předsedy výboru zastupitelstva ve výši 1.250,- Kč měsíčně, odměna 
bude poskytována ode dne přijetí tohoto usnesení

19. stanovuje odměnu za výkon funkce prvního místostarosty jako neuvolněné-
ho člena zastupitelstva obce, který zastupuje starostu po dobu jeho nepřítomnosti 
ve výši 10.250,- Kč měsíčně, odměna bude poskytována ode dne zvolení do funkce 
místostarosty

20. stanovuje odměnu za výkon funkce druhého místostarosty jako neuvolněné-
ho člena zastupitelstva obce ve výši 5.150,- Kč měsíčně, odměna bude poskytována 
ode dne zvolení do funkce místostarosty

21. bere na vědomí plán porad a zasedání pro rok 2014 a 2015
22. schvaluje Jednací řád zastupitelstva obce
23. schvaluje návrh dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě uzavřené mezi městem 

Uh. Hradiště a obcí Popovice k zajištění výkonu přenesené působnosti podle zák. č. 
359/1999 Sb., o sociálně – právní ochraně dětí, ve znění pozdějších předpisů

24. schvaluje návrh smlouvy o zřízení věcného břemene č. OT-014330029892/003, 
kde povinným je obec Popovice a oprávněným E.ON Distribuce, a. s., IČ 280 85 400, 
se sídlem v Českých Budějovicích a předmětem je zřízení věcného břemene na po-
zemku p. č. 988/2 v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště v souvislosti s realizací stavby „Po-
povice TS T7 Vodárna, obnova“ 

25. určuje na základě ustanovení § 6 odst. 1) písmeno c) a odst. 5) písmeno a) a f ) 
zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu v aktuálním znění 
a ustanovení § 35 odst. 1) a § 84 odst. 2) písmeno x) zák. č. 12/2000 Sb., o obcích 
v aktuálním znění, Jitku Novákovou – starostku obce, určeným zastupitelem pro 
územní plánování

26. souhlasí s podáním žádosti o bezúplatný převod pozemku a následným pře-
vodem pozemku parcela č. 993/2 v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště do vlastnictví obce 
a pověřuje starostku obce k jednání v této věci s Krajským pozemkovým úřadem pro 
Zlínský kraj

27. souhlasí se jmenováním Bc. Milana Jurči ředitelem příspěvkové organizace 
Amfík Bukovina na dobu určitou, a to do 31. 10. 2015

28. schvaluje návrh změny č. 4 rozpočtu obce Popovice pro rok 2014

Kniha do domu
Knihovna rozšiřuje svou nabídku a na-

bízí službu pro přestárlé spoluobčany. 
Pro někoho může být cesta do knihovny 
zejména ze zdravotních důvodů obtížná, 
ne-li nemožná. A přesto je častokrát čet-
ba knih jednou z mála zálib, kterým se 
dědeček či babička mohou věnovat. Po-
kud o takových lidech víte, řekněte nám 
to. Nabízíme možnost přinést jim knihy 
až domů. Informace na tel.: 605 982 610. 
 Marta Andrýsková, knihovnice
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Srandohled
Tož  vitajte  moji  milí,  minulé  vydání  tych 

našich novin sem sa flákala, tož to mosím ho-
nem napravit! Šak ně to bylo hnedkaj vytklé. 
No ale, ludé milí, to néni enom tak, furt hledat 
neco srandovního… A to neco málo, co by sa 
našlo, zas néni k zveřejňéní. Tož třeba popiso-
vat to,  jak sme před dušičkama vykučovávali 
letitú dřevinu, pichlavú  jak kaktus, z výsadby 
na  hřbitově  a  né  a  né  ju  dostat  ven,  až  sme 
pojali  podezřéní,  že  ju  zespodku  někdo  drží, 
sa nehodí…. Psat o tom, že při chystání oslavy 
jubiléja  mojej  drahej  polovičky,  kdy  sme  tra-
dičně  nestíhali  a  nervovali  sa,  šel  můj  drahý 
choť  púšťat  létacího  draka,  kerého  si  k  naro-
zeninám pořídil a potom pro něho eště aj lézl 
na střechu, mám od manžela zakázané… To, 
že  sem  oprala  a  naavivážovala  kapra,  vypa-
dá, že sa opakuju (viz srandohled v č. 8 ročník 
5), ale kapra sa ně – na rozdíl od zelí – podařilo 
po půlhodinové masáži oživit a celá historka 
by končila hepy éndem, kdyby ten ťulin nespá-
chal sebevraždu výskokem z vany. O tom, jak 
sa sadila hruška,  je tu psané a o tom kolikati 
litrama slivovice a hruškovice sa zaléla, zasej 
néni  výchovné  mluvit.  O  tom,  že  sme  sa  byli 
mrknút  na  mařackých  hodech,  ale  nakonec 
sme usúdili, že to nebyly ani tak hody jak spíš 
obdoba naší sútěže, co pořádajú ženy na pod-
zim, lebo vzhledem k délce šorců a fěrtůšků to 
vypadalo  na  Miss  pěkná  dyňa,  je  zasej  psat 
nelichotivé.  Tož  vám  alespoň  povím,  jaké 
útrapy měla moja známá s nápadem zmoder-
nizovat si svoju domácnosť. Rodina néni kdo 
ví jak veliká, ale nádobí sa nadělá aj tak. Šak 
to znáte. No a myčku má už dneskaj kde kdo. 
Tož si teho pomocníka zaměstnaných rob do-
vézli dóm. Odborník odborno zapójil, vysvětlíl, 
jak to naštelovat a jak to spustit. Pobral peníze 
a  odešél.  Nádobí  bylo  nachystané,  tož  sa  to 
mohlo  vyzkúšat.  Naskládat  do  myčky,  hodit 
tú  očistnú  pilulku  do  přihrádky,  naštelovat 
program a zapnút. Spustila sa voda a po chví-
li pilulka z šuplíčku vypadla do myčky. Tož to, 
né, šak je to drahé jak potvora a včíl to proletí 
kanálem! Tož vypnút myčku, vylovit  tabletku 
zpátky do šuplíčku a znovu zapnút, tož ale do-
padlo to stejně. Z obavy, aby téj novotě víc ne-
ublížila, už to nechala byt, ale hneď druhý deň 
volala opravářovi. Z teho co mu popsala, moc 
chytrý nebýl, tož slíbil, že dojede. Jak bude mět 
čas. No čas neměl dost dlúho, tož chudera ab-
solvovala při spúšťání myčky rozcvičku – na-
skládat nádobí, hodit pilulku, zapnút, vypnút, 
vylovit pilulku, zapnút a tak několikrát za ten 
umývací  procés,  dokáď  nebyla  tabletka  roz-
puštěná lebo ona vyčerpaná. Po nejaké době 
opravář dojél, nechál si popsat problém, útrp-
no sa na paní domu podíval a řekl: „Paničko, 
ale  to  není  závada,  tá  tabletka  tam  padá 
správně, v tom šuplíku totiž působit nebude.“ 
Nechal  si  za  dobrú  radu  zaplatit  a  odjel.  Tož 
tak,  aj  to  sa  stává.  Vám  všeckým  přeju,  aby 
všecko fungovalo tak jak má, aby všecko bylo 
v  tych  správných  přihrádkách,  a  abyste  žád-
ného  opravářa  věcí,  ludí  ani  duší  nepotřebo-
vali.  Vaša starostka Nováčka.

P. Robert Pokrywka, Th.D. 

Milí farnici z Popovic, 
v prvních řádcích mého krátkého článku chci srdečně pozdravit všechny farníky, 

občany, věřící a nevěřící. Rád bych nyní řekl pár slov o mé osobě. 
29. duben 1977 roku byl významným dnem v životě Alžběty a Mariana. Narodil 

se jim 2. syn Robert. Drobňoučký, pohublý, ale zato s velkou chutí začal poznávat 
tento krásny svět. Své dětství a léta dospívání strávil u rodičů v Przeworsku, kde cho-
dil na základní a střední školu. Snad nikdo nebyl překvapený, že se Robert rozhodl 
po maturitě vstoupit do semináře, kde začala jeho bezprostřední příprava na kněž-
ství. V roce 1997 vstoupil do Kněžského Semináře v Przemyślu, kde se formoval 3 
roky. V jubilejním roce 2000 rozhodl se přestoupit do Arcibiskupského Kněžského 
Semináře v Olomouci. Zde dokončil svoji formaci ke kněžství a v roce 2002 přijal já-
henské svěcení z rukou otce biskupa Mons. Josefa Hrdličky. Po roční praxi v Bánově 
přijal 28. 6. 2003 v olomoucké katedrále z rukou otce arcibiskupa Mons.Jana Graub-
nera kněžské svěcení. Po formačním období nastala služba Bohu a božímu lidu a to 
ve farnostech: Holešov, Luhačovice – Pozlovice, Otrokovice. Zde působil jako kaplan. 
V bezstarostných a krásných letech kaplanování sbíral zkušenosti v těchto farnostech 
a v roce 2007 byla mu svěřena 1. samostatná farnost v Pohořelicích u Napajedel, kde 
působil jako administrátor a pak farář této farnosti. Pří spoustě povinnostech a sta-
rostech, ale také i radostech vystudoval na opolské Univerzitě na Teologické Fakultě 
morální teologii. Od října 2012 přišla další změna, kdy byly mu svěřeny 3 farnosti: Ra-
taje, Zlobice a Počenice. Po necelých dvou letech působení na Kroměřížsku rozhod-
nutím Arcibiskupa byl poslán od července 2014 do farnosti Popovice u Uherského 
Hradiště. Zde ho čekají nové úkoly a výzvy, na které se těší a které, jak doufá, s Boží 
pomocí a pomocí všech farníků zvládne. Aby toho na první článek nebylo moc, tak 
už končím a těším se na setkání s Vámi v dalším příspěvku. P. Robert

Odkaz příštím generacím
Je dobrým zvykem, zanechat zde zprávu budoucím generacím o současném 

stavu poměrů v místě, kde žijeme. Děje se to uložením věcí a zpráv při výjimeč-
ných událostech, na místa, která mají v daném územním obvodu sídelního 
útvaru své nezastupitelné poslání. Je to vždy gesto dobrého hospodáře, který 
nežije jen pro sebe, ale myslí i na budoucí generace. Je gestem odpovědnosti 
za vytvoření dobrého vztahu k rodnému místu u jeho obyvatel. Je třeba si stále 
uvědomovat a dále rozvíjet to, co nám zde zanechaly generace našich předků. 
Je to otázka vztahů a postojů k tomuto dědictví, které ve své podstatě tvoří to, 
co nazýváme domovem.  Je třeba vybudovat most, který nás stále spojuje s his-
torií místa, dává nám sílu, klid a pocit jistoty na další cestě v životě naší obce.  Je 
skutečností, že když nevím odkud jsem vyšel, nevím ani kam jdu. To znamená, 
že bez historie není budoucnost a to je pro mnohé právě ten návrat ke kořenům, 
který není a nemůže být samoúčelný. Je to rovněž hlavní smysl práce komise pro 
historii a pamětihodnosti obce. Pokračování na str. 6
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Volby do zastupitelstev obcí 10. 10. - 11. 10. 2014
Výsledky voleb: Obec Popovice

Zvolení zastupitelé dle výsledku

Náhradníci dle výsledku

Počet
volených

členů
zastupitelstva

Počet
volebních

obvodů

Okrsky Voliči
v sezna-

mu

Vydané
obálky

Volební
účast 
v %

Ode-
vzdané
obálky

Platné
hlasycelkem zpr. v %

9 1 1 1 100,00 873 493 56,47 493 3 363

Kandidátní listina Hlasy
Počet

kandidátů

Přepočtený
základ

dle počtu
kandidátů

Přepočte-
né %

platných 
hlasů

Počet
mandátůčíslo název abs. v %

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 2 120 63,04 6 2 242,00 94,55 6

2 Nezávislí kan. obce Popovice 1 243 36,96 6 2 242,00 55,44 3

Kandidátní listina Kandidát Navrhu-
jící

strana

Politická
přísluš-

nost

Hlasy Pořadí
zvolení

číslo název poř.
číslo

příjmení, jméno, 
tituly věk abs. v %

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 1 Nováková Jitka 44 NK BEZPP 416 19,62 1

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 2 Bajaja František 67 NK BEZPP 352 16,60 2

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 3 Malina Radomír 39 NK BEZPP 352 16,60 3

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 4 Horna Ivo Ing. 47 NK BEZPP 337 15,89 4

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 5 Vlk František 52 NK BEZPP 367 17,31 5

1 Sdruž. nez. kan. obce Popovice 6 Kočíř Zdeněk 76 NK BEZPP 296 13,96 6

2 Nezávislí kan. obce Popovice 2 Nedělová Jana Bc. 47 NK BEZPP 264 21,23 1

2 Nezávislí kan. obce Popovice 1 Mikulčík Roman 47 NK BEZPP 254 20,43 2

2 Nezávislí kan. obce Popovice 3 Kunovjánek Roman 40 NK BEZPP 234 18,82 3

Kandidátní listina Kandidát Navrhu-
jící

strana

Politická
přísluš-

nost

Hlasy Pořadí
zvolení

číslo název poř.
číslo

příjmení, jméno, 
tituly věk abs. v %

2 Nezávislí kand. obce Popovice 4 Turzík Vladimír 28 NK BEZPP 229 18,42 1

2 Nezávislí kand. obce Popovice 5 Kryštof Miroslav 46 NK BEZPP 116 9,33 2

2 Nezávislí kand. obce Popovice 6 Švec František 69 NK BEZPP 146 11,74 3

Kalendáře obce
Oznamujeme všem zájemcům, 

že opět budou vydány stolní ka-
lendáře obce pro rok 2015, kde 
budou zaznačeny důležité infor-
mace i termíny kulturních akcí. 
Kalendáře by měly být k dostání 
začátkem prosince na obecním 
úřadě, příp. v prodejnách Enapo 
a Popovjanka. Cena zůstává stej-
ná, tedy 80,- Kč za kus. 

Učíme se hrou III.
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Spoťácké
zprávičky

 „Soutěží celá rodina“
V neděli 16. listopadu pro Vás SPOT 

Slunéčko uspořádá další ročník zá-
bavného soutěžního odpoledne 
Popovská hvězda aneb Nevaž se, 
odvaž se, tentokrát na téma „Soutě-
ží celá rodina“. Soutěžit se bude v ne-
tradičních disciplínách. Soutěžící vy-
zkouší svou zručnost, pohotovost, ale 
hlavně smysl pro humor. Podmínkou 
účasti je minimálně 3 a maximálně 
5-ti členný tým, který by měly tvořit 
3 generace jedné rodiny. Pro všechny 
je připravena odměna, vítězný tým se 
může těšit na zajímavou a hodnot-
nou cenu. Stejně jako vloni se i letos 
uskuteční soutěž v pečení - tentokrát 
to bude o nejlepší bábovku. Sou-
těžit může každý, kdo přinese svůj 
upečený výtvor v den konání, tedy 
16. 11. v době od 14.00 do 15.00 hod 
do kuchyně kulturního domu. Vlast-
ní akce začíná v 16 hodin v sále KD. 
Rádi bychom, aby se tato akce stala 
opět veselým, soutěžním, ale přede-
vším přátelským setkáním popovjanů 
všech generací. Rádi bychom, aby se 
nám v rámci 20. výročí Roku rodiny 
vyhlášeného Organizací spojených 
národů, podařilo dokázat, že je mož-
ná spolupráce, společně strávený vol-
ný čas i společný humor napříč všemi 
generacemi nejenom jedné rodiny. 

Důležitá zpráva pro rodiče
Pokud máte zájem využít Nadíl-

ky u obecního úřadu (v pátek 5. 
12. od 16.30 hod.) dodejte balíček 
od toho „domácího“ Mikuláše na OÚ 
nejpozději v pátek do 15.30 hod. Ne-
zapomeňte na jmenovku a případně 
přiložte i „soupis hříchů“. 

Krojový ples
Vánoce se překulí velmi rychle 

a na nás už čeká plesová sezóna, 
kterou bude v Popovicích zahajovat 
Krojový ples, který je naplánovaný 
na 17. ledna. Proto je nutné se sejít co 
nejdříve a začít s nácvikem besedy. 
Přijďte, zapojte se, bavte se – zveme 
všechny, kdo již besedu s námi tančili, 
ale také nové zájemce, kteří se chtě-
jí naučit něco nového a zároveň se 
na plese příjemně pobavit. Na věku 
nezáleží – důležitá je chuť do toho jít! 
První informativní schůzka se usku-
teční ve čtvrtek 20. listopadu v 19 ho-
din v kulturním domě. 

Na svatou Kateřinu,
schováme se pod peřinu

…. tak říká jedna pranostika. Ano, je tu podzim, který přináší mnoho krás-
ných dnů, ale někdy i velkou nepohodu v podobě deště a studeného vět-
ru. Pole a zahrádky jsou již připravené na zimu a nová úroda řepky i obilí se 
pyšní svou zelení. Všichni očekáváme, jaká přijde zima, kolik bude sněhu 
a hlavně, zda budou bílé vánoce. Pro myslivce je však podzim obdobím, kdy 
probíhá hlavní lovecká sezona. Pořádají se hony na drobnou zvěř, tedy zajíce 
a bažanty a ještě se loví zvěř spárkatá, což v našem revíru je zvěř srnčí, divo-
ká prasata a v malém množství i zvěř daňčí. Jistě jste si všimli, že v honitbě 
přibývá zajíců, bohužel však i těch přejetých na silnicích. Zdaleka však ješ-
tě nelze mluvit o dobrých stavech, které kdysi bývaly a jaké bychom si přáli. 
Většinou se jejich stavy zvyšují v blízkosti zastavěné části obce, kde je rozma-
nitější nabídka potravy ať již na obdělávaných či ladem ležících pozemcích. 
Na velkých družstevních lánech je ta situace zcela jiná a stavy zajíců jsou zde 
docela nízké. Proto i hony na zajíce budou směřovány tam, kde je jich relativ-
ně dostatek a kde by mohli způsobovat škody. Poněkud jiná situace je u ba-
žantů. Již několik let v době jejich jarního líhnutí přichází chladné a deštivé 
počasí, které způsobuje velké ztráty na právě se líhnoucích kuřatech a snůš-
kách vajíček v podmáčených hnízdech. Stejně tomu tak bylo i letos a vidět 
mladé bažantíky byl téměř zázrak. Až v pozdější době se vylíhlo menší množ-
ství bažantů z druhého hnízdění. Abychom alespoň částečně eliminovali tyto 
ztráty, tak jsme nakoupili bažantíky z umělého chovu a odchovali je pomocí 
kvočen domácích slepic. Zdá se, že letošní odchov je úspěšný a po slovení 
některých kohoutů zůstane dostatek slepic i kohoutů pro další reprodukci. 
Bez tohoto odchovu by se populace bažantů značně snížila. Již první hon 
vždy napoví, jaký bude výsledek celoročního snažení a úsilí myslivců o zlep-
šování stavů zvěře. Práce myslivců nikdy nekončí a v každém ročním období 
musí plnit spoustu úkolů. To, že mohou ulovit nějakou zvěř, je jen velmi malá 
odměna za množství vykonané práce. Jednou z činností myslivců je i činnost 
společenská a proto stejně tak jako v minulých letech i letos připravujeme 
tradiční Kateřinskou zábavu ve všech prostorách kulturního domu. V tombo-
le bude dostatek zvěřiny i velké množství věcných cen a ke konzumaci bu-
dou připraveny zvěřinové speciality. Nebudou chybět ani dobrá vína, hrát 
bude hudební skupina Vacek Band z Luhačovic. Odpoledne se bude pro-
dávat zvěřinový guláš a připravená hotová jídla. Přijďte se s námi pobavit, 
dobře najíst a něco hodnotného vyhrát.  Srdečně Vás zvou popovští myslivci. 
 Fr. Bajaja, předseda MS Bukovina
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Tak jsme začali nový školní rok               
Nový školní rok jsme začali v pondělí 1. září.  Do školních lavic poprvé zasedlo 

11 prvňáčků. Všichni se již aklimatizovali a statečně plní všechny školní povinnos-
ti.  Ve druhé třídě je 17 dětí a ve třetí třídě je 18 dětí. Celkem tedy naši základní 
školu v letošním školním roce navštěvuje 46 žáků. Letos je velký zájem o školní 
družinu. Její kapacita je 40 žáků a ta je zcela naplněna. Máme za sebou již dva 
měsíce školní výuky. Pro děti fungují kroužky angličtiny, kreativní, dramatický, hra 
na flétnu, pohybové hry, břišní tance a děti z mateřské školy chodí do školy cvičit 
na míčích. Se školní družinou jsme v září navštívili výstavu vláčků a kino Hvěz-
da, v říjnu pak loutkové divadlo Kašpárek princeznou. Ve všední odpoledne jsme 
uspořádali drakiádu, na které se letos sešlo rekordní množství lidí. Jen dětí ze 
školy i školky bylo na šedesát, nepočítáme rodiče a domácí mazlíčky.  Letos nám 
vyšlo krásné počasí i s příznivým větříkem. Všem, kteří se našich společných akcí 
účastní, děkujeme a těšíme se na další společná setkání. V rámci třídění odpadů 
proběhl v pátek 17. října sběr papíru.  Nasbíralo se přes dva a půl tisíce kilogramů. 
Čeká nás však ještě sběr v červnu, poté budou sběratelé opět ohodnoceni. Stejně 
jako v předchozích letech jsme zapojeni do projektu Ovoce a zelenina do škol, 
kdy děti dostávají čerstvé ovoce nebo zeleninu každé dva týdny, a to zcela zdar-
ma. Cílem projektu je podpora zdravé výživy a zvýšení spotřeby ovoce a zeleniny 
u dětí. U dětí je tento projekt velmi oblíbený a do každého balíčku se vždy s vel-
kou chutí pustí. Do konce kalendářního roku nás čeká setkání s policistkou, před-
náška v rámci minimálního preventivního programu, tradiční výlet do Rožnova, 
návštěva dětského představení Filharmonie Bohuslava Martinů v Kongresovém 
centru Zlín, vánoční vystoupení a dílničky.   Pedagogický sbor ZŠ

Dokončení ze str. xx
Skrze každou památku k nám hovoří naši předkové a na nás je, abychom od-

halovali toto poselství. Je to i hlavní důvod, proč jsme se rozhodli pokračovat 
v uložení dalších zpráv budoucím občanům Popovic. První zpráva je zakopána 
v Pokloně sv. Jana Nepomuckého. Dne 18. 8. 2008 vypracoval kronikář obce, 
pan Jindřich Kolek Zprávu o obci – 3 listy a Zprávu o farnosti 1 list. Obě zprávy 
byly následně uloženy do tubusu, jehož výrobu zajistil pan Miroslav Martinec. 
Ke zprávám byly ještě přidány Popovské listy, celkem 5 ks různých výtisků a obec-
ní pečeť. Tubus má vnitřní obal plastový a vnější z nerezu. Po sestavení byla pro-
vedena řádná izolace proti průniku povrchových vod 
průhlednou samolepící folií a vše uloženo do země. 
Úplná zpráva o tomto aktu je součástí dokumentace 
poklony svatého Jana Nepomuckého. Druhá 
zpráva byla uložena dne 28. října 2014 u příležitosti 
zasazení nové památné hrušky v téže lokalitě, kde 
původní byla zničena vich- řicí dne 27. července 2014. 
Do schránky byla uložena zpráva o obci, vypracovaná 
p. J. Kolkem, Popovské listy, fotografie z letošních 
slováckých hodů, obrázky dětí 3. třídy ZŠ Popovice 
s představou jak budou vypadat Popovice za 50 let. 
Po uplynutí této doby je dovoleno schránku vyko-
pat a otevřít. Co říci na závěr? Hruška je evidována jako památný strom a počet 
památek naší obce dosáhl číslo 22. Obnovení památného stromu, stejně jako 
péče o kulturní dědictví je dobré rozhodnutí. Každá památka, každý kříž, poklo-
na nebo kaplička jsou poslové našich předků a tento kousek země pro nás vy-
brali jako domov. Domovem nazýváme místo na zemi, na které nás pozval Bůh. 
Místo, kde se hovoří řečí, kterou nás naučila maminka. Místo, které otcové rodin 
bránili proti nepřátelům. Místo, kde naši předkové svým životem vytvořili du-
chovní, kulturní i hospodářské hodnoty, které dodnes obohacují náš život. Do-
mov je místo na Zemi, které si člověk nese ve svém srdci, místo, na které se rád 
vrací, protože tam má zapuštěny své kořeny, jak nám to bude symbolicky stále 
připomínat i nově nasazená hruška. Kočíř Z., Komise pro historii a pamětihodnosti

Odkaz příštím generacímZahrádkářský 
sloupek

Tak tu máme opět starý dobrý středo-
evropský čas bez toho přívlastku letní. 
Na planině nad obcí je za krásného po-
časí i pěkné účasti obyvatel nová hruška 
zasazená, a protože se neví jaké odrů-
dy, tak obecní. Zjara se upraví korunka 
a možná se bude každý rok při výročí 
vzniku Československa kontrolovat, jak 
se jí daří.  Na zahrádkách práce nekončí 
-  připomínám, že brzy po opadu listí je 
dobré umýt stromy a keře měďnatým 
postřikem – Kuprikol, Šampion, 0,6 až 
1%. Je to  prevence proti houbovým 
chorobám, kterou je třeba zopakovat 
i koncem zimy, když teplota vystoupá 
nad 10°C.  Zahrádky můžeme přihnojit 
na zimu dávkou fosforečného, drasel-
ného a hořečnatého hnojiva - nejlépe 
podle rozboru půdy, (dusíkatá hnojiva 
necháme na jaro). Namoření sadby pod-
zimního česneku je popsáno v Ochraně 
rostlin a doporučených pracích na říjen 
ve vývěskách OÚ i na webu obce. Ověřil 
jsem si letos i jarní výsadbu podzimního 
česneku (nouzově, bez moření) s dob-
rým výsledkem. Vinaři už připravují sva-
tomartinská vína po letošní nepěkné 
úrodě. O té úrodě to platí i v naší pále-
nici - letošní sezona začne 12. listopadu 
a bude krátká.  Cena za vypálení 1 litru 
100% alkoholu zůstává stejná – 240 Kč. 
Díky brigádnicím z klubu důchodců je 
pálenice vypulírovaná, závady zjištěné 
novým plynovým revizorem odstra-
něny, takže můžeme začít. Ale pozor, 
podle informací celníci víc dbají na do-
držování podmínek pěstitelského pále-
ní – to je  za poloviční sazbu daně z lihu 
- 143 Kč za 1 litr 100% alkoholu. Průmys-
lová výroba je zdaněna 285 Kč.  Hlavně 
se jedná o dodržení max. 30 litrů 100% 
alkoholu na domácnost (60 litrů 50% 
pálenky), ale také je zajímá, jestli pěsti-
tel má ovoce z vlastní zahrady, nebo ho 
získal jako naturálii od zaměstnavatele 
a má na to papír. Jiná varianta se ne-
připouští. Prakticky – pro každé rodné 
číslo musí být též pozemek - zahrada. 
Nedodržení těchto podmínek zaplatí 
provozovatel pálenice – ZO ČZS Popo-
vice a majitele kvasu čeká správní řízení 
s pokutou. Možná jsou to ozvěny meta-
nolové aféry. Vše je popsáno v přihlášce 
k pálení, kterou pěstitelé podepisují. 
V některých zemích na jih od nás, stát 
vůbec nezajímá kdo, co a kolik vypálí, 
jestli mu ministerstvo pálení povolilo, 
ani jestli je každé šroubení v pálenici za-
plombováno 2x – holt jsme asi nejlepší.
 J. Vratislavský  
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Amfík Bukovina
Zveme Vás:

Přijďte si hrát na Amfík!
8. 11. - 19. 12. 2014 Amfík Bukovina – Hala
Vážení milovníci her hlavolamů a soutěží pozor!
Třetí ročník zábavné výstavy „Učíme se hrou III“ je zahájen. 

Letošní ročník je zaměřen především na duely, tak nezapo-
meňte s sebou vzít partnera do hry, ať se už jedná o kamaráda, 
rodiče nebo děti. Chybět nebudou ani hlavolamy, tvořivý kou-
tek, oddělení montáže a demontáže, trampolína, stavebnice 
a rébusy. Tak jako v minulých ročnících i v nadcházejícím máte 
možnost se aktivně zapojit do chodu výstavy tím, že ji doplníte 

vlastním výrobkem, hrou či hlavolamem a stanete se tak sou-
částí tohoto přátelského projektu, který mohl vzniknout právě 
díky ochotě nadšenců tvořit pro druhé. Tento projekt není jen 
herní atrakcí, ale je i zdrojem inspirace pro mateřské školy, dru-
žiny, domy dětí a mládeže. Výstava je přístupná pro každého, 
kdo má chuť si hrát, bavit se i poznávat. Výstava potrvá do 19. 
prosince. Otevírací doba: v pracovní dny na objednávku pro 
skupiny nad 10 osob, sobota + neděle vždy od 10 do 17 hodin. 
Vstupné: 50,- Kč, děti do 6 let zdarma, skupiny 30 Kč/os.Infor-
mace a objednávky: Bc. Milan Jurča, tel.: 725 481 909

Další info z Amfíku:
Omezení provozu některých atrakcí:
V rámci zimního období budou mimo provoz sportovní 

atrakce Lanové centrum a Multifunkční hřiště. Ačkoliv herní 
prvky jako pirátská loď, houpačky a kolotoč zůstávají volně 
přístupné, prosíme rodiče o zvýšenou opatrnost při pohybu 
dětí na těchto atrakcích. 

Informace o zimním provozu areálu
Změna otevírací doby:

areál:
PO:	900	–	1900

ÚT:	900	–	1900

ST:	 900	–	1900

ČT:	 900	–	1900

PÁ:	900	–	2000

SO:	900	–	2100

NE:	900	–	1900

restaurace:
PO:	1100	–	1900	 (kuchyně	od	1100	-	1500)
ÚT:	1100	–	1900	 (kuchyně	od	1100	-	1500	)
ST:	 1100	–	1900	 (kuchyně	od	1100	-	1500	)
ČT:	 1100	–	1900	 (kuchyně	od	1100	-	1500	)
PÁ:	1100	–	2000	 (kuchyně	od	1100	-	1900	)
SO:	1000	–	2100	 (kuchyně	od	1200	-	2000)
NE:	1000	–	1900	 (kuchyně	od	1200	-	1800)

Týdenní menu Po-Pá
Pro ty z Vás, kteří v Popovicích pracujete, pro ty, kdo vařit neumí, 
nebo pro ty, kteří si chcete od vaření odpočinout, máme nabídku 
poledního  menu.  Cena  je  70 Kč  včetně  polévky.  O  aktuální  na-
bídce se můžete informovat na našem webu nebo na stránkách 
www.menicka.cz. 

Mateřská škola ve školním roce 2014/15
V letošním školním roce je do naší školky zapsáno 40 dětí, 

což je kapacita, kterou nelze překročit. Po mnoha letech se se-
šlo víc žádostí o přijetí, než kapacita dovoluje, a proto nebylo 
několik žádosti z tohoto důvodu vyřízeno ke spokojenosti ro-
dičů. Nejdůležitějším kritériem pro přijetí je věk dítěte. Každý 
rok se snažíme dětem nabídnout 
co nejzajímavější program. Tra-
dičně nejvíce možností mají před-
školáci. Mohou si vybrat kroužek „ 
Výtvarníček“ nebo „Aerobic“, při-
pravovat se pod dohledem rodi-
čů na školu v „Edukativně stimu-
lačních skupinkách“. V plavání se 
seznamují s vodou a získají zákla-
dy plaveckého výcviku, v „Dopra-
váčku“ se učí jak se chovat na sil-
nici. Ve výukových programech, 
které probíhají ve školce a vedou 
je lektorky z přírodovědného 
a ekologického centra, a jsou za-
měřeny na různá témata, se děti dovídají spousty zajímavos-
tí, zkoumají a provádějí pokusy, vyrábějí z různých materiálů 
a v neposlední řadě se učí spolupracovat s různými lidmi. Té-
mata programů jsou letos zaměřena na roční období, zpraco-
vání odpadů, na to jak se chovat ke svému i cizímu pejskovi 
a program o adventu uvede děti do vánočního času. Cvičení 
na míčích, které probíhá v základní škole, zase děti nenásil-
nou formou seznamuje s prostředím i zaměstnanci a usnadní 
jim tak přechod do školy. Školka je také zapojena do projek-
tu vzdělávání nadaných dětí v soutěži „Úkoly čmeldy Pepíka“, 

která je jakousi „ olympiádou mateřských škol“ v řešení mate-
matických úkolů. Je organizována mateřskou školou „ Čtyřlís-
tek“ z Uh. Hradiště

 a zastřešena Přírodovědnou fakultou University Palackého 
v Olomouci. Letos probíhá už 7. ročník a během roku se do něj 

zapojí všechny děti. Představe-
ní loutkových divadélek u nás 
ve školce jsou naplánována téměř 
na každý měsíc. Momentálně jsou 
děti, i my dospělí, plni dojmů z vy-
stoupení „Brněnských tetin“, které 
k nám po mnoha letech znovu 
zavítaly, a královsky pobavily po-
řadem „Tetiny v kuchyni“ nejen 
nás, ale i děti z MŠ Podolí a klienty 
Domova pro osoby se zdravotním 
postižením z Uh. Brodu. S „teti-
nami“ se potkáme ještě v dubnu 
a už teď se všichni těšíme. V úno-
ru s dětmi navštívíme představení 

ve Slováckém divadle a poté už začneme plánovat a organi-
zovat školní výlet. Přejeme si, aby se dětem ve školce líbilo, 
a abychom čas, který tu děti stráví, dokázaly naplnit činnostmi, 
které je zaujmou, pobaví a rozvinou jejich schopnosti. S rodi-
či se potkáme na schůzkách, už tradiční vánoční a velikonoč-
ní dílně, besídkách, zpívání u vánočního stromu, u pasování 
předškoláků a opékání u chaty před prázdninami. Chtěla bych 
poděkovat rodičům, kteří nám pomáhají sponzorskými dary 
uskutečňovat některé akce nebo zpříjemnit dětem pobyt 
v našem zařízení. Jejich pomoci si moc vážíme. H. Sedláčková

O otevírací době v období vánočních svátků budete informová-
ní prostřednictvím našich stránek.
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Hody v Popovicích se letos neobešly bez pláštěnek, ale naštěstí 
šlo o krátkodobé přeháňky...

Seřadiště chasy bylo už 3. rokem u kostela, snad se po úpravě 
prostranství u horního kříže vrátí na tradiční místo.

„Brněnské tetiny“ děti z MŠ skvěle pobavily a také je do svého 
vystoupení aktivně zapojily.  foto: M. Kučerová

 Přítomnost krojované chasy jistě přispěla ke slavnostnímu rázu 
vysvěcení zrekonstruované fary.  foto: M. Šuranský

Účast na podzimní drakiádě byla letos rekordní
 Foto: L. Falešníková

...tak si chasa mohla hodové veselí náležitě užít a pan fotograf vše 
náležitě zdokumentovat.

Kaleidoskop událostí
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Bohužel úroda dýní byla letos špatná, i tak vystavené umělecké 
výtvory potěšily oko poroty i kolemjdoucích.  foto: J. Bárová

Při výsadbě hrušky se sešlo tolik nadšenců, že by mohla být 
vysazena i celá alej...

Jídla podle receptů našich babiček účastnice vaření nadchla, přišla 
vhod i příchozím návštěvníkům z výsadby hrušky.  foto J. Bárová

... po dobře odvedené práci a na čerstvém vzduchu všem pěkně 
vyhládlo, příště musíme nakoupit více špekáčků. foto: M. Šuranský

Pro důchodce na jejich setkání byl tradičně připraven kulturní 
program v podobě vystoupení Popovjánku a herců Slováckého 
divadla...

... a po vydatném a chutném jídle bylo dobré přijaté kalorie 
vytančit při hudební produkci Boršické čtyřky.
 foto: J. Vratislavský

Kaleidoskop událostí
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Ženy vařily jídla našich babiček

V širém poli stojí hruška

28. října se v kuchyni kulturního domu sešlo na 35 členek 
Klubu žen, aby si zavzpomínaly a ochutnaly starodávná jídla. 
„Naposledy jsem to jedla před dvaceti lety, to nám ještě vaři-
la babička“ To byla nejčastější věta, která tam zazněla. Metyja, 
tetky vrany, zelňáky, krajanec to jsou jídla, která vařily naše 
maminky a babičky. V některý domácnostech  se vaří dodnes, 
někdo tato jídla ochutnal poprvé. Pod vedením kuchařky paní 
Jitky Novákové ze St. Města, jsme vyzkoušeli asi 10 receptů. 
Nejvíc chutnal jáhelník, zelné šlíšky, zelňáky, fazole s kroupa-
mi, krajanec. Dnešní vaření je jiné, rychlejší a také kaloricky 
lehčí. To my jsme při našem vaření spotřebovaly 1 kg sádla 
na ty dobroty. Dříve se používaly domácí suroviny, vařilo se 
na sporáku a zřejmě tato jídla i chutnala trochu jinak, přesto si 
všichni návštěvníci skvěle pochutnali. Ten den to byla (i s vysa-
zováním hrušky) už druhá skvělá akce. Zkrátka bylo to veselé, 
milé a chutné odpoledne.

 Tady jsou dva recepty, které byly nejlépe hodnoceny. Zkuste 
si doma také uvařit jídla našich babiček a třeba tak zavzpomí-
nat na dětství. J. Bárová

Zelné šlíšky
Ingredience:
Menší  hlávka  zelí,  hrubá  mouka,  slanina,  uzenina  nebo  uzené 
maso, cibule
Postup:
Nadrobno nakrájíme hlávkové zelí, přidáme sůl a promneme, 

až zesklovatí a pustí šťávu. Zasypeme hrubou moukou a vy-
pracujeme těsto. Z těsta vytvarujeme šlíšky. Vaříme ve vodě 
a po vyplavání na povrch ještě chvíli povaříme a důkladně 
scedíme. Na slanině opražíme nahrubo nakrájenou cibuli a při-
dáme ještě kousek uzeniny nebo uzeného masa nakrájeného 
na kousky. Směs promícháme se šlíšky a necháme do červena 
zapéct.  

Zelníky
Ingredience:
½ kg polohrubé mouky, 30 g droždí, ¼ l mléka, lžíce cukru, 3 lžíce 
sádla, 1 vařená brambora, 1 žloutek, lžička soli, ¼ kg zelí, 1 lžíce 
tuku, pepř, tuk na smažení
Postup:

Zelí nakrájíme na menší kousky, osolíme, opepříme, podu-
síme (trochu podlejeme vodou) na sádle do měkka. Mírně vy-
chladlé zelí smícháme s moukou, přidáme nastrouhanou va-
řenou bramboru, sůl, tuk, žloutek a kvásek zadělaný v teplém 
mléku. Vymísíme těsto tuhé asi jako na buchty. Po vykynutí 
vykrajujeme lžící na pomoučený vál kousky, tvoříme bochán-
ky a prsty je vždy rozklepneme na sílu malíku. Necháme ještě 
vykynout. Pečeme na kraji plotny nebo v troubě, až se vytvoří 
slabá kůrčička. Potom je v rozehřátém tuku smažíme dočer-
vena po obou stranách. Zapečená kůrčička vypije při smažení 
málo tuku. Můžeme je také jen péci a podávat potřené hor-
kým máslem nebo sádlem. 

Tato písnička zazněla nad Popovicemi 28. října několikrát. 
Nápad s výsadbou nové hrušky se setkal s velkým úspěchem. 
Původní hruška byla vysazena přibližně před 90 lety. Přesný 
rok výsadby se nám nepodařilo dopátrat, ale je jisté, že pře-
čkala větrnou smršť Olga v roce 1968. Byla solitérem na hori-
zontu obce a orientačním bo-
dem lehce identifikovatelným 
z daleka. Byla součástí obce. 
Bouřce s přívalovým deštěm 
a vichrem, která se přehnala 
Popovicemi 27. 7. 2014, však 
neodolala. Zřejmě silný poryv 
větru zakroutil korunou a roz-
štípl ji na 3 části. Po dohodě 
s rodinou Musilovou, jejichž 
pradědeček (p. Fr. Potomák) 
byl zřejmě tím, kdo hrušku za-
sadil (neověřená informace), 
jsme torzo památné hrušky po-
nechali jako připomínku ničivé 
bouře. Až překvapivě zasáhla 
tato událost většinu popovických občanů. Když na počest 
zničeného stromu na hodové zábavě předvedla chasa pásmo 
s názvem „Pohádka o hrušce“, nebránili se emocím starší ani ti 
mladší občané. Už dlouho před tím se členové Sdružení pro 
obnovu tradic Slunéčko rozhodli, že právě výsadba nové hruš-
ky by měla být – v rámci poslání spolku – úkolem právě pro 
ně. Mnoho občanů nás v tomto záměru podpořilo. To, že se 
do příprav této akce zapojil obecní úřad, bylo samozřejmostí. 
Že nadšeně pomáhali a ztotožnili se s touto myšlenkou mla-
dí – členové hodové chasy, ale i ti dříve narození, nás velice 
těšilo. Původně byla výsadba naplánovaná na 24. října 2014. 

Vzhledem k počasí se ale musel termín posunout. Nakonec 
jsme se rozhodli až pro 28. říjen a využili pracovního volna. 
Nakonec symbol vzniku samostatného Československa byl 
termínem důstojným pro výsadbu symbolu Popovic. A také 
důstojným datem pro uložení vzkazu příštím generacím, kte-

rý by měl být otevřen za 50 
let. Pouzdro vyrobil pan 
Roman Martinek a zprávu 
o stavu obce do ní napsal 
jeho tchán, pan Jindřich Ko-
lek – kronikář obce. K ní byly 
přiloženy obrázky dětí z 3. 
třídy základní školy a také 
poslední vydání obecního 
zpravodaje. Vše bylo připra-
veno a počasí od rána slibo-
valo krásný den. Očekávali 
jsme zájem lidí, ale že se 
ke staré hrušce vydají zástu-
py lidí, že se nás při výsadbě 
sejde víc než stopadesát, 

to z nás nečekal nikdo. Bylo to nádherné, emotivní. Seniorky 
potěšily písničkou složenou právě pro tuto událost, chasa si 
zazpívala písničky z hodového pásma, malé děti pomáhaly při 
zasypávání kořenů, vinaři dodali zdarma svařené víno na za-
hřátí, p. Antonín Dědek daroval hruškovici v krásně vyzdobe-
nou sklenkou, kterou jsme si na zdraví a růst hrušky připili. 
Opékali se špekáčky, bavilo se, zpívalo a připíjelo na zdraví 
a dlouhověkost zasazené hrušky. Byla to akce, na kterou se 
nezapomíná, milé setkání napříč generacemi, na místě, které 
má samo o sobě své genius loci, zvláště pak při obnově něče-
ho, co je pro místní symbolem jejich domova.  jn
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Pokračování ze str. 1
Čím víc se hody přibližovaly, tím víc se nestíhalo. Až v posled-

ním předhodovém týdnu se sešla kompletní chasa na zkoušce 
a i hodové pásmo dostávalo konečnou podobu. Navíc opti-
mistická předpověď počasí slibovala slunečný víkend, takže 
vcelku dobré předpoklady pro úspěšný průběh hodů.

V sobotu děvčice 
od časných ranních 
hodin docházely podle 
rozpisu na kulturák vá-
zat šátky. Než se všech-
ny vystřídaly, bylo sko-
ro poledne, nejvyšší 
čas na oblékání do kro-
jů. Hodinu po poledni 
se u kostela sešli všich-
ni krojovaní, muzikanti 
ze Staroměstské kape-
ly, děcka z Popovjánku, 
a také ostatní diváci. 
Muzika začala hrát 
a celá chasa se pod ve-
dením podstárků Jana 
Vlčnovského a Karo-
líny Malinové vydala 
na obchůzku po obci, 
aby si vyžádala stárky. Za veselého vyhrávání kapely, zpívání 
a výskání, krojovaní obešli horní konec a pokračovali na Díly 
pro mladšího stárka, kterým byl letos David Kučera. Vyžádání 
stárka proběhlo bez problémů, bohužel hned jak kluci odříka-
li svoje říkání, spustila 
se z nebe dešťová spr-
cha. Chasa se naštěstí 
stihla schovat ke stár-
kovi, bohužel diváky 
bez deštníků promok-
lé až na kost toto po-
časí zahnalo domů. 
Asi po necelé hodině 
se vyčasilo a krojova-
ní mohli pokračovat 
ve své pouti dál. V ulič-
ce za školkou přibrali 
do průvodu i mladší 
stárku Evu Šáchovou 
a za doprovodu lido-
vých písniček a muziky 
se spokojeně vydali 
do Podšup pro starší 
stárky Jakuba Malinu 
a Taťánu Hoferkovou, kteří celou chasu s nezbytnou dávkou 
nervozity očekávali. Poté co i jim dali rodiče povolení účast-
nit se hodů, všichni čtyři stárci přebrali zodpovědně kontro-
lu a celou chasu poctivě vedli až k obecnímu úřadu. Žádání 
o právo proběhlo taktéž bez problémů. Výborný burčák 
a Mladí Burčáci před obecní úřad přilákali množství diváků, 
kteří si předávání práva a následné vystoupení Popovjánku 
a krojovaných nenechali ujít. 

Hodová zábava na kulturáku začínala v osm hodin a po-
stupně se scházeli návštěvníci jak z Popovic, tak i ti přespol-
ní. Hodové pásmo s názvem Pohádka o hrušce za hudebního 

doprovodu Mladých Burčáků se vydařilo nad očekávání a di-
váci výkon odměnili potleskem. Chasa tímto uctila památku 
staré hrušky, a také všechny pozvala na výsadbu hrušky nové.  
O půlnoci tradičně všichni krojovaní odnesli obě práva a v pl-
ném počtu zatančili Metlovou i Holůbka.

V neděli se krojovaní v plném počtu sešli u kostela. Slav-
nostní nedělní mše 
svatá, za účasti čtyř 
kněží, kterou celeb-
roval bývalý duchov-
ní správce P. Bedřich 
Jagoš, se sice trochu 
protáhla, protože byla 
spojena s vysvěcením 
nově zrekonstruované 
fary a s její prohlíd-
kou. Čas na odpočinek 
a nedělní oběd se tak 
pro krojované výrazně 
zkrátil, ale na nedělní 
obchůzku s beranem 
byli všichni opět včas 
připraveni v plné pa-
rádě.

Počasí opět jako 
na objednávku, vozík 

s beranem připravený a krojovaná chasa už za doprovodu 
Hradčovjanky mohla začít nedělní obchůzku. Všichni krojo-
vaní stále s úsměvem na tváři tancovali, zpívali a popíjeli. Bo-
hužel ani v neděli počasí nebylo úplně na sto procent a opět 

bylo nutné použít 
pláštěnky a deštníky. 
Tentokrát krojované 
dešťová přeháňka za-
stihla u staršího stárka 
(aby si neměli co vyčí-
tat). Po krátké spršce 
se vyčasilo a průvod 
pokračoval dál. Nako-
nec děvčice a šohajé 
nedělní veselí zakon-
čili poslední polkou 
u kulturáku, rozloučili 
se s muzikou a zamíři-
li k domovu, kde však 
nepobyli dlouho. Večer 
se celá chasa sešla zno-
vu na kulturáku na tra-
dičním „dopíjání“, kde 
se všichni do pozdních 

hodin bavili, zpívali, a také si znovu zatančili hodové pásmo. 
Tentokrát už bez stresu a bez diváků jen tak pro radost.

Na závěr bychom chtěli poděkovat rodičům stárků za při-
pravené občerstvení a hlavně za to, že mladým umožnili vést 
hody a posunout tak tradici o další rok dále. Velký dík patří 
také rodině Potomákové za každoroční obětavou přípravu kro-
jů pro chasu. Dále také děkujeme všem pořadatelům a obětav-
cům, kteří jakkoli přispěli k tomu, aby se hody mohly uskuteč-
nit. Věříme, že hodový víkend byl pro celou obec příjemným 
kulturním zážitkem a doufáme, že i v dalších letech budou po-
povické hody stejně veselé jako ty letošní.  Eva Šáchová

Hody 2014
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Společenská kronika naší obce
50 let
Šilhavíková Jana 225
Kočíř Zdeněk 33
Sadovský Petr 397

60 let
Bureš Jan 144

70 let
Kalužová Anastazie 95

75 let
Jindra Václav 314

80 let
Laga Josef 224
Tichoňová Emilie 16

81 let
Prajza Miroslav 133
Stašková Emílie 195

82 let
Kročilová Marie 306
Šilhavíková Františka 225
Ineman Jaroslav 44

83 let
Šnajdarová Ludmila 159

84 let
Vlachynská Marie 78

85 let
Šilhavík Antonín 225

87 let
Hlůšek Ludvík 239

89 let
Gajdošíková Marie 117

90 let
Malinová Marie 162

91 let
Remešová Marie 40

Zlatá svatba
50 let společného života oslavili manželé 
Anna a Antonín Šnajdarovi,  čp. 307
  
Rozloučili jsme se 
30.10. Mimránková Emilie, 76 let, čp. 60

V  případě,  že  si  nepřejete  být  zveřejněni  v  naší 
společenské  kronice,  oznamte  to,  prosím,  soci-
ální komisi nejpozději do 30. listopadu 2014.

Všem občanům, kteří v průběhu měsíců listopad a prosinec 2014 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme.

Pohár pro šampiona v předhodovém turnaji ve stolním tenise po-
řádaným TJ Popovice získal tentokrát bývalý prvoligový fotbalista 
Ladislav Jegla. V sobotu 27. září se klání uskutečnilo v prostorách 
fotbalových kabin a pro účastníky turnaje byly připraveny mimo 
sportovních pohárů i hodnotné ceny. Předseda Tělovýchovné jed-
noty Radim Slunečko a řídící turnaje Josef Šácha vzhledem k počtu 
přihlášených hráčů určili systém zápasů každý s každým a tak se 
odehrálo celkem dvacet osm utkání. Mnohé souboje si kvalitou ne-
zadaly s mistrovskou úrovní – bylo se na co dívat. Ze všech přihláše-
ných si nejlépe vedl již zmiňovaný Ladislav Jegla, stříbrný post vy-
bojoval Roman Vlachynský a na bronzový stupínek vystoupal Pavel 
Bajaja. Nepopulární „bramborová“ medaile zůstala na raketě Petra 
Kočíře. Ocenění včetně opékané klobásy a občerstvení se dostalo 
všem zúčastněným a spokojenost byla patrna i u pořadatelů turna-
je. Takže díky hráčům za sportovní výkony a pořadatelům za jejich 
obětavost. Věříme, že příště se přihlásí borců alespoň o trošku více.
 František Tureček

TJ Družstevník podzimní soutěž 
28.9. Popovice – Komňa 4:1
5.10. Březová – Popovice 2:0
12.10. Popovice – Pitín 2:1
19.10. H. Němčí – Popovice 3:1     

Tabulka Okresní soutěže skupiny B
1. Strání
2. Horní Němčí
3. Bánov
4. Boršice u Blatnice
5. Pitín
6. Popovice
7. Březová
8. Komňa
9. Záhorovice
10. Suchá Los
11. Starý Hrozenkov
12. Orel Uherský Brod

Turnaj ve stolním tenise Poděkování 
TJ Družstevník Popovice  děkuje za uplynulou 

podzimní sezonu všem příznivcům sportu, fanouš-
kům a hlavně sponzorům Kovokon Popovice s.r.o., 
Přesné odlitky s.r.o., Obec Popovice, Klempířství 
Ineman, Elektro Obal, Agrokomplex Kunovice, Auto-
doprava Baťka, Železářství Jegla  za podporu sportu 
v naší obci. Velké díky patří také hospodáři p. Du-
šanu Kvasnicovi za 100% přípravu hřiště a okolí, 
všem pořadatelům - členům organizace za úspěšné  
a bezproblémové zvládnutí fotbalových utkání - ně-
které byly velmi vypjaté. Našim hráčům jak mužům, 
ale také dorostencům a žákům (někteří jsou na hos-
tování), chci poděkovat za  kladný přístup při trénin-
ku i při samotných zápasech. Pochvalu si zaslouží 
i brigádnická činnost, která se hodně zlepšila. Při ní 
se provádí drobnější úpravy uvnitř kabin. Našemu 
týmu mužů přeji do jarní sezony hodně vítezství 
na hřišti a ať se jim vyhýbají zranění i červené karty!  
Sportu zdar Roman Mikulčík


